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W zeszłym tygodniu pojawiły się w naszej lekcji czasowniki rozdzielne, takie jak:

einziehen – wprowadzać się 

umziehen – przeprowadzać się 

ausziehen – wyprowadzać się 

Należą one do czasowników rozdzielnych. Oznacza to, że przedrostki takie jak

„ein” czy „aus” oddzielają się od czasownika i wędrują na koniec zdania. Jeszcze

kilka przykładów:

aufstehen – wstawać

Ich stehe um 6 Uhr auf. – Wstaję o 6:00.

Jak widać w powyższym przykładzie, przedrostek „auf” znajduje się na końcu

zdania. 

 Tutaj dodam jeszcze dwa czasowniki, które bardzo często się mylą:

aufwachen – budzić się 

wecken – budzić (kogoś)  

Ich wache um 7 Uhr auf. – Budzę się o 7:00.

Ich wecke Sie um 7 Uhr. – Obudzę panią / pana o 7:00.

Ich wecke dich um 7 Uhr. – Obudzę cię o 7:00.
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Inne przykłady:

einschalten / anschalten / anmachen – włączać

Ich schalte das Licht ein / ich schalte das Licht an /

ich mache das Licht an. – Włączę światło. 

ausmachen – wyłączać

Ich mache das Licht aus. – Wyłączę światło.

Lekcja 50
Często mylone 

czasowniki. Teil 2

wecken aufwachen



3/3

  Notizen                                                       Notatki

Utile współpracuje z portalem niemieckipoludzku.pl


